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Skrivelse om skogsröjning 

 

Svar på skrivelse från Sergej Salnikov (SD) 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen.  
 

Bakgrund 
Vid stadsdelsnämndens sammanträde den 14 november 2024 
anmäldes en skrivelse från Sergej Salnikov (SD) angående 
skogsröjning. Skrivelsen överlämnades till förvaltningen för 
beredning.  

Ärendet 
I skrivelsen framförs att Sverigedemokraterna uppmärksammat att 
det pågår omfattande skogsröjning i Hammarbyskogen och andra 
grönområden inom Skarpnäcks stadsdelsområde. Dessa åtgärder 
väcker enligt Sverigedemokraterna stor oro bland invånare som 
värdesätter områdets unika biologiska mångfald och uppskattar dess 
betydelse som en plats för rekreation och friluftsliv. Då det enligt 
Sverigedemokraterna råder oklarhet kring röjningens syfte och 
omfattning, vill de ställa ett antal frågor för att få en tydligare bild 
av arbetets mål och konsekvenser. 
 
Sverigedemokraterna vill att stadsdelsnämnden klargör följande: 
 
1. Vad är syftet med den pågående skogsröjningen? Vilka mål har 
arbetet, och hur stämmer det överens med stadens miljömål och 
målet att bevara biologisk mångfald? 
2. Vilka aktörer ansvarar för och genomför röjningsarbetet? 
3. Vilka bedömningar har gjorts av skogens naturvärden innan 
röjningsarbetet påbörjades? Har några undersökningar eller 
inventeringar genomförts för att identifiera områden med högt 
ekologiskt värde eller särskilda arter som kan påverkas negativt? 
4. Hur planeras skötseln av de röjda ytorna framöver? Kommer 
dessa områden att kräva kontinuerlig 
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Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för verksamhetsstöd och 
stadsmiljö. Förvaltningsgruppen och pensionärsrådet behandlade 
ärendet den 5 december 2024.  

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Förvaltningen tackar för frågorna och besvarar dessa enligt nedan:  

1. Vad är syftet med den pågående skogsröjningen? Vilka mål har 
arbetet, och hur stämmer det överens med stadens miljömål och 
målet att bevara biologisk mångfald? 

Kommunfullmäktige i Stockholms stad har tagit fram en 
stadsövergripande handlingsplan för biologisk mångfald (2020). 
Handlingsplanen anger inriktningen för arbetet med biologisk 
mångfald inom Stockholms stad. Under 2022 har ekologer från 
Miljöförvaltningen konkretiserat planen ytterligare genom 
åtgärdsförslag på stadsdelsnivå. De stadsdelsvisa åtgärdsförslagen 
är en viktig del i arbetet med att utveckla och stärka den biologiska 
mångfalden och där har man utifrån respektive plats identifierat 
miljöerna och tagit fram lämpliga åtgärder. Länk till de båda 
styrdokumenten finns längst ner i tjänsteutlåtandet. 

Utifrån dessa styrdokument och med syfte att främja den biologiska 
mångfalden har friställning av äldre barr- och lövträd utförts vilket 
främjar tillväxten och hälsan hos de återstående träden, de kan växa 
sig större och utveckla starkare rotsystem där många insekter och 
fåglar kan trivas bättre. Därutöver har några riskträd fällts på grund 
av tecken på sjukdom, strukturell instabilitet eller skada, vilket kan 
göra dem benägna att falla i kraftiga vindar eller stormar. Det skulle 
kunna utgöra en fara för allmänheten. Då dessa åtgärder utförts har 
allt material lämnats kvar på platsen, på så sätt har det tillskapats 
faunadepåer i naturmarken och genom utplaceringen av skyltar 
”Död ved lever” bidrar förvaltningen till en ökad kunskap om 
biologisk mångfald hos allmänheten. Även fågelholkar och 
insektshotell är utplacerade i området.   

2. Vilka aktörer ansvarar för och genomför röjningsarbetet? 

Utifrån åtgärdsförslagen har Skarpnäcks stadsdelsförvaltning utfört 
arbete inom Årsta-Hammarbyskogenstråket för att bidra till den 
biologiska mångfalden. Personal från enheten för stadsmiljö och 
stadsutveckling på stadsdelsförvaltningen och entreprenörens 
arborister har inför arbetet gjort ett flertal gemensamma platsbesök. 

3. Vilka bedömningar har gjorts av skogens naturvärden innan 
röjningsarbetet påbörjades? Har några undersökningar eller 
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inventeringar genomförts för att identifiera områden med högt 
ekologiskt värde eller särskilda arter som kan påverkas negativt? 

Det är ekologer från Miljöförvaltningen som har tagit fram de 
stadsdelsvisa åtgärdsförslagen. De stadsdelsvisa åtgärdsförslagen är 
en viktig del i arbetet med att utveckla och stärka den biologiska 
mångfalden och där har man utifrån respektive plats identifierat 
miljöerna och tagit fram lämpliga åtgärder. Skarpnäcks 
stadsdelsförvaltning följer de av staden centralt framtagna 
stadsövergripande program och handlingsplaner. De trädåtgärder 
som utförts startade i augusti när häckningssäsongen var över för att 
inte påverka fågellivet. (Häckningssäsongen sträcker sig mellan 1 
april och 31 juli). 

4. Hur planeras skötseln av de röjda ytorna framöver? Kommer 
dessa områden att kräva kontinuerlig skötsel, och vilka är de 
långsiktiga planerna för att gynna områdets ekologiska värden? 
 
Skötsel och utveckling av de aktuella ytorna som omfattas av de 
stadsdelsvisa åtgärdsförslagen följder de rekommendationer som 
anges i dessa. Det dröjer förmodligen många år innan åtgärder av 
större karaktär kommer behövas på samma plats. Nu får naturen 
”sköta sig själv” med undantag för de fall då det förekommer träd 
som av säkerhetsskäl behöver fällas.  
 
 
Karin Bülow  Elisabet Tullgren 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Skarpnäcks stadsdelsförvaltning  Skarpnäcks stadsdelsförvaltning 
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2. Stadsdelsvist åtgärdsförslag EÅV Farsta Skarpnäck 

(stockholm.se)
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